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INTERNATIONAL ELECTROTECHNICAL COMMISSION 

____________ 

 
UNIVERSAL SERIAL BUS INTERFACES FOR DATA AND POWER 

 
Part 4-1: Universal Serial Bus 4™ Specification 

 
FOREWORD 

1) The International Electrotechnical Commission (IEC) is a worldwide organization for standardization comprising 
all national electrotechnical committees (IEC National Committees). The object of IEC is to promote international 
co-operation on all questions concerning standardization in the electrical and electronic fields. To this end and 
in addition to other activities, IEC publishes International Standards, Technical Specifications, Technical 
Reports, Publicly Available Specifications (PAS) and Guides (hereafter referred to as “IEC Publication(s)”). Their 
preparation is entrusted to technical committees; any IEC National Committee interested in the subject dealt with 
may participate in this preparatory work. International, governmental and non-governmental organizations 
liaising with the IEC also participate in this preparation. IEC collaborates closely with the International 
Organization for Standardization (ISO) in accordance with conditions determined by agreement between the two 
organizations. 

2) The formal decisions or agreements of IEC on technical matters express, as nearly as possible, an international 
consensus of opinion on the relevant subjects since each technical committee has representation from all 
interested IEC National Committees.  

3) IEC Publications have the form of recommendations for international use and are accepted by IEC National 
Committees in that sense. While all reasonable efforts are made to ensure that the technical content of IEC 
Publications is accurate, IEC cannot be held responsible for the way in which they are used or for any 
misinterpretation by any end user. 

4) In order to promote international uniformity, IEC National Committees undertake to apply IEC Publications 
transparently to the maximum extent possible in their national and regional publications. Any divergence between 
any IEC Publication and the corresponding national or regional publication shall be clearly indicated in the latter. 

5) IEC itself does not provide any attestation of conformity. Independent certification bodies provide conformity 
assessment services and, in some areas, access to IEC marks of conformity. IEC is not responsible for any 
services carried out by independent certification bodies. 

6) All users should ensure that they have the latest edition of this publication. 

7) No liability shall attach to IEC or its directors, employees, servants or agents including individual experts and 
members of its technical committees and IEC National Committees for any personal injury, property damage or 
other damage of any nature whatsoever, whether direct or indirect, or for costs (including legal fees) and 
expenses arising out of the publication, use of, or reliance upon, this IEC Publication or any other IEC 
Publications.  

8) Attention is drawn to the Normative references cited in this publication. Use of the referenced publications is 
indispensable for the correct application of this publication. 

9) Attention is drawn to the possibility that some of the elements of this IEC Publication may be the subject of 
patent rights. IEC shall not be held responsible for identifying any or all such patent rights. 

International Standard IEC 62680-4-1 has been prepared by technical area 18: Multimedia 
home systems and applications for end-user networks, of IEC technical committee 100: Audio, 
video and multimedia systems and equipment. 

The text of this standard was prepared by the USB Implementers Forum (USB-IF). The 
structure and editorial rules used in this publication reflect the practice of the organization 
which submitted it. 
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The text of this International Standard is based on the following documents: 

Draft Report on voting 

100/3754/CDV 100/3813/RVC 

 
Full information on the voting for the approval of this International Standard can be found in 
the report on voting indicated in the above table. 

This document has been drafted in accordance with the ISO/IEC Directives, Part 2. 

The committee has decided that the contents of this document will remain unchanged until the 
stability date indicated on the IEC website under "http://webstore.iec.ch" in the data related to 
the specific document. At this date, the document will be  

• reconfirmed, 

• withdrawn, 

• replaced by a revised edition, or 

• amended. 
 

IMPORTANT – The "colour inside" logo on the cover page of this document indicates 
that it contains colours which are considered to be useful for the correct understanding 
of its contents. Users should therefore print this document using a colour printer. 
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INTRODUCTION 

The IEC 62680 series is based on a series of specifications that were originally developed by the USB 
Implementers Forum (USB-IF). These specifications were submitted to the IEC under the auspices of 
a special agreement between the IEC and the USB-IF. 

This standard is the USB-IF publication, USB4™ Specification, Version 1.0 with Errata and ECN 
through May 19, 2021. 

The USB Implementers Forum, Inc.(USB-IF) is a non-profit corporation founded by the group of 
companies that developed the Universal Serial Bus specification. The USB-IF was formed to provide 
a support organization and forum for the advancement and adoption of Universal Serial Bus 
technology. The Forum facilitates the development of high-quality compatible USB peripherals 
(devices), and promotes the benefits of USB and the quality of products that have passed compliance 
testing. 

ANY USB SPECIFICATIONS ARE PROVIDED TO YOU "AS IS, "WITH NO WARRANTIES 
WHATSOEVER, INCLUDING ANY WARRANTY OF MERCHANTABILITY, NON-INFRINGEMENT, 
OR FITNESS FOR ANY PARTICULAR PURPOSE. THE USB IMPLEMENTERS FORUM AND THE 
AUTHORS OF ANY USB SPECIFICATIONS DISCLAIM ALL LIABILITY, INCLUDING LIABILITY 
FOR INFRINGEMENT OF ANY PROPRIETARY RIGHTS, RELATING TO USE OR 
IMPLEMENTATION OR INFORMATION IN THIS SPECIFICAITON. 

THE PROVISION OF ANY USB SPECIFICATIONS TO YOU DOES NOT PROVIDE YOU WITH ANY 
LICENSE, EXPRESS OR IMPLIED, BY ESTOPPEL OR OTHERWISE, TO ANY INTELLECTUAL 
PROPERTY RIGHTS. 

Entering into USB Adopters Agreements may, however, allow a signing company to participate in a 
reciprocal, RAND-Z licensing arrangement for compliant products. For more information, please see:  

https://www.usb.org/documents 

IEC DOES NOT TAKE ANY POSITION AS TO WHETHER IT IS ADVISABLE FOR YOU TO ENTER 
INTO ANY USB ADOPTERS AGREEMENTS OR TO PARTICIPATE IN THE USB IMPLEMENTERS 
FORUM.” 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

https://www.usb.org/documents
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Release History 

 

Version Comments Issue Date 

1.0 First release August 2019 

1.0 with Errata and ECN through 
May 4, 2020 

Includes errata and ECN through May 4, 
2020 as part of the specification text. 
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1.0 with Errata and ECN through 
October 15, 2020 

Includes errata and ECN through October 
15, 2020 as part of the specification text. 

October 2020 

1.0 with Errata and ECN through 
May 19, 2021 

Includes errata and ECN through May 19, 
2021 as part of the specification text. 

May 2021 
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NOTE: Adopters may only use this USB specification to implement USB or third party functionality as 
expressly described in this Specification; all other uses are prohibited.  

 

LIMITED COPYRIGHT LICENSE: The Promoters grant a conditional copyright license under the 
copyrights embodied in this USB Specification to use and reproduce the Specification for the sole 
purpose of, and solely to the extent necessary for, evaluating whether to implement the 
Specification in products that would comply with the specification.  Without limiting the foregoing, 
use of the Specification for the purpose of filing or modifying any patent application to target the 
Specification or USB compliant products is not authorized.  Except for this express copyright license, 
no other rights or licenses are granted, including without limitation any patent licenses.  In order to 
obtain any additional intellectual property licenses or licensing commitments associated with the 
Specification a party must execute the USB Adopters Agreement.  NOTE: By using the Specification, 
you accept these license terms on your own behalf and, in the case where you are doing this as an 
employee, on behalf of your employer. 

 

INTELLECTUAL PROPERTY DISCLAIMER 

THIS SPECIFICATION IS PROVIDED TO YOU “AS IS” WITH NO WARRANTIES WHATSOEVER INCLUDING 
ANY WARRANTY OF MERCHANTABILITY, NON-INFRINGEMENT, OR FITNESS FOR ANY PARTICULAR 
PURPOSE.  THE AUTHORS OF THIS SPECIFICATION DISCLAIM ALL LIABILITY FOR INFRINGEMENT OF 
ANY PROPRIETARY RIGHTS, RELATING TO THE USE OR IMPLEMENTATION OF INFORMATION IN THIS 
SPECIFICATION.  THE PROVISION OF THIS SPECIFICATION TO YOU DOES NOT PROVIDE YOU WITH 
ANY LICENSE, EXPRESS OR IMPLIED, BY ESTOPPEL OR OTHERWISE, TO ANY INTELLECTUAL PROPERTY 
RIGHTS. 

 

 

 

Please send comments to techsup@usb.org. 

For industry information, refer to the USB Implementers Forum web page at 
http://www.usb.org. 

 

USB Type-C®, USB-C®, USB 2.0 Type-C™, and USB4™ are trademarks of the Universal 
Serial Bus Implementers Forum (USB-IF).  DisplayPort™ is a trademark of VESA.  All product 
names are trademarks, registered trademarks, or service marks of their respective owners. 

Thunderbolt™ is a trademark of Intel Corporation.  You may only use the Thunderbolt™ 
trademark or logo in conjunction with products designed to this specification that complete 
proper certification and executing a Thunderbolt™ trademark license – see usb.org/compliance 
for further information 

 

Copyright © 2021, USB Promoter Group (Apple Inc., HP Inc., Intel Corporation, Microsoft 
Corporation, Renesas Corporation, STMicroelectronics, and Texas Instruments).  

mailto:techsup@usb.org
http://www.usb.org/
http://usb.org/compliance
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1 Introduction 

1.1 Scope of the Document 
The specification is primarily targeted at peripheral developers and platform/adapter 
developers, but provides valuable information for platform operating system/BIOS/device driver, 
adapter independent hardware vendors/independent software vendors, and system OEMs.  
This specification can be used for developing new products and associated software. 

1.2 USB Product Compliance 
Adopters of the USB4™ specification have signed the USB4 Adopters Agreement, which 
provides them access to a royalty-free reasonable and nondiscriminatory (RAND) license from 
the Promoters and other Adopters to certain intellectual property contained in products that are 
compliant with the USB4 specification.  Adopters can demonstrate compliance with the 
specification through the testing program as defined by the USB Implementers Forum (USB-
IF).  Products that demonstrate compliance with the specification will be granted certain rights 
to use the USB-IF logos as defined in the logo license. 

1.3 Document Organization 
Chapters 1 and 2 provide an overview for all readers, while Chapters 3 through 13 contain 
detailed technical information defining USB4. 

1.4 Design Goals 
USB 3.1 and USB 3.2 were evolutionary steps to increase bandwidth.  The goal for USB4 
remains the same with the added goal of helping to converge the USB Type-C® connector 
ecosystem and minimize end-user confusion.  Several key design areas to meet this goal are 
listed below: 

• Offer display, data, and load/store functionality over a single USB Type-C connector.   

• Retain compatibility with existing ecosystem of USB and Thunderbolt™ products. 

• Define Port Capabilities for predictable and consistent user experience. 

• Provide increased host flexibility to configure bandwidth, power management, and other 
performance-related parameters for system needs. 

1.5 Related Documents 
Universal Serial Bus 3.2 Specification, Revision 1.0, September 22, 2017 (USB 3.2 
Specification) 

USB Type-C® Cable and Connector Specification, Release 2.0 (USB Type-C Specification) 

USB 3.0 Jitter Budgeting white paper (USB Jitter Paper) 

Universal Serial Bus Power Delivery Specification, Release 3.0, Version 2.0, August 2019 (USB 
PD Specification) 

PCI Express® Base Specification, Revision 4, Version 1, September 27, 2017 (PCIe 
Specification) 

VESA DisplayPort™ Standard, Revision 1.2a, May 2012 (DisplayPort 1.2a Specification) 

VESA DisplayPort™ Standard, Revision 1.4a, April 19, 2018 (DisplayPort 1.4a Specification) 

VESA DisplayPort™ 1.4a PHY Layer Compliance Test Specification, Revision 1.0, 27 July, 
2018 (DisplayPort 1.4a PHY CTS) 

VESA DisplayPort™ Alt Mode on USB Type-C Standard, Revision 1.0b, November 03, 2017 
(DisplayPort Alt Mode Specification) 
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eXtensible Host Controller Interface for Universal Serial Bus, Revision 1.1 (xHCI Specification) 

USB4 Connection Manager (CM) Guide, Revision 1.0, [to be published] – (Connection Manager 
Guide) 

USB4 Re-Timer Specification, [to be published] – (USB4 Re-Timer Specification) 

USB4 Device ROM (DROM) Specification, Revision 1.0, [to be published] – (USB4 DROM 
Specification) 

USB4 Inter-Domain Specification, Revision 1.0, [to be published] – (USB4 Inter-Domain 
Specification) 

HDCP on DisplayPort™ Specification, Revision 2.3, January 22, 2019 (HDCP Specification) 

1.6 Conventions 
1.6.1 Precedence 
If there is a conflict between text, figures, and tables, the precedence shall be tables, figures, 
and then text. 

Note: The text, figures, and tables in this specification all contain necessary information for 
building an implementation and need to be read together to get a full understanding of 
USB4 technology.  

1.6.2 Keywords 
The following keywords differentiate between the levels of requirements and options. 

1.6.2.1 Informative 
Informative is a keyword that describes information with this specification that intends to 
discuss and clarify requirements and features as opposed to mandating them. 

1.6.2.2 May 
May is a keyword that indicates a choice with no implied preference. 

1.6.2.3 N/A 
N/A is a keyword that indicates that a field or value is not applicable and has no defined value 
and shall not be checked or used by the recipient. 

1.6.2.4 Normative 
Normative is a keyword that describes features that are mandated by this specification. 

1.6.2.5 Optional 
Optional is a keyword that describes features not mandated by this specification.  However, if 
an optional feature is implemented, the feature shall be implemented as defined by this 
specification (optional normative). 

1.6.2.6 Reserved 
Reserved is a keyword indicating reserved bits, bytes, words, fields, and code values that are 
set-aside for future standardization.  The use and interpretation of these may be specified by 
future extensions to this specification and, unless otherwise stated, shall not be utilized or 
adapted by vendor implementation.  A reserved bit, byte, word or field shall be set to zero by 
the sender and shall be ignored by the receiver.  Reserved field values shall not be sent by the 
sender and, if received, shall be ignored by the receiver. 

1.6.2.7 Shall 
Shall is a keyword indicating a mandatory (normative) requirement.  Designers are mandated 
to implement all such requirements to ensure interoperability with other compliant devices. 
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COMMISSION ÉLECTROTECHNIQUE INTERNATIONALE 

____________ 

 
INTERFACES DE BUS UNIVERSEL EN SÉRIE POUR  
LES DONNÉES ET L'ALIMENTATION ÉLECTRIQUE –  

 
Partie 4-1: Spécification du bus universel en série 4™ 

 
AVANT-PROPOS 

1) La Commission Électrotechnique Internationale (IEC) est une organisation mondiale de normalisation composée 
de l'ensemble des comités électrotechniques nationaux (Comités nationaux de l'IEC). L'IEC a pour objet de 
favoriser la coopération internationale pour toutes les questions de normalisation dans les domaines de 
l'électricité et de l'électronique. À cet effet, l'IEC – entre autres activités – publie des Normes internationales, 
des Spécifications techniques, des Rapports techniques, des Spécifications accessibles au public (PAS) et des 
Guides (ci-après dénommés "Publication(s) de l'IEC"). Leur élaboration est confiée à des comités d'études, aux 
travaux desquels tout Comité national intéressé par le sujet traité peut participer. Les organisations 
internationales, gouvernementales et non gouvernementales, en liaison avec l'IEC, participent également aux 
travaux. L'IEC collabore étroitement avec l'Organisation Internationale de Normalisation (ISO), selon des 
conditions fixées par accord entre les deux organisations. 

2) Les décisions ou accords officiels de l'IEC concernant les questions techniques représentent, dans la mesure 
du possible, un accord international sur les sujets étudiés, étant donné que les Comités nationaux de l'IEC 
intéressés sont représentés dans chaque comité d'études.  

3) Les Publications de l'IEC se présentent sous la forme de recommandations internationales et sont agréées 
comme telles par les Comités nationaux de l'IEC. Tous les efforts raisonnables sont entrepris afin que 
l'IEC s'assure de l'exactitude du contenu technique de ses publications; l'IEC ne peut pas être tenue responsable 
de l'éventuelle mauvaise utilisation ou interprétation qui en est faite par un quelconque utilisateur final. 

4) Dans le but d'encourager l'uniformité internationale, les Comités nationaux de l'IEC s'engagent, dans toute la 
mesure possible, à appliquer de façon transparente les Publications de l'IEC dans leurs publications nationales 
et régionales. Toutes divergences entre toutes Publications de l'IEC et toutes publications nationales ou 
régionales correspondantes doivent être indiquées en termes clairs dans ces dernières. 

5) L'IEC elle-même ne fournit aucune attestation de conformité. Des organismes de certification indépendants 
fournissent des services d'évaluation de conformité et, dans certains secteurs, accèdent aux marques de 
conformité de l'IEC. L'IEC n'est responsable d'aucun des services effectués par les organismes de certification 
indépendants. 

6) Tous les utilisateurs doivent s'assurer qu'ils sont en possession de la dernière édition de cette publication. 

7) Aucune responsabilité ne doit être imputée à l'IEC, à ses administrateurs, employés, auxiliaires ou mandataires, 
y compris ses experts particuliers et les membres de ses comités d'études et des Comités nationaux de l'IEC, 
pour tout préjudice causé en cas de dommages corporels et matériels, ou de tout autre dommage de quelque 
nature que ce soit, directe ou indirecte, ou pour supporter les coûts (y compris les frais de justice) et les dépenses 
découlant de la publication ou de l'utilisation de cette Publication de l'IEC ou de toute autre Publication de l'IEC, 
ou au crédit qui lui est accordé.  

8) L'attention est attirée sur les références normatives citées dans cette publication. L'utilisation de publications 
référencées est obligatoire pour une application correcte de la présente publication. 

9) L'attention est attirée sur le fait que certains des éléments de la présente Publication de l'IEC peuvent faire 
l'objet de droits de brevet. L'IEC ne saurait être tenue pour responsable de ne pas avoir identifié de tels droits 
de brevets. 

La Norme internationale IEC 62680-4-1 a été établie par le domaine technique 18: Systèmes 
multimédias domestiques et applications pour réseaux d'utilisateurs finaux, du comité d'études 
100 de l'IEC: Systèmes et équipements audio, vidéo et services de données. 

Le texte de la présente norme a été établi par l'USB Implementers Forum (USB-IF). Les règles 
structurelles et éditoriales utilisées dans la présente publication reflètent les pratiques en 
vigueur au sein de l'organisme responsable de sa soumission. 

La présente version bilingue (2023-03) correspond à la version anglaise monolingue publiée 
en 2022-10. 

La version française de cette norme n'a pas été soumise au vote. 
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Ce document a été rédigé selon les Directives ISO/IEC, Partie 2. 

Le comité a décidé que le contenu de ce document ne sera pas modifié avant la date de stabilité 
indiquée sur le site web de l'IEC sous "http://webstore.iec.ch" dans les données relatives au 
document recherché. À cette date, le document sera  

• reconduit, 

• supprimé, 

• remplacé par une édition révisée, ou 

• amendé. 
 

IMPORTANT – Le logo "colour inside" qui se trouve sur la page de couverture de ce 
document indique qu'il contient des couleurs qui sont considérées comme utiles à une 
bonne compréhension de son contenu. Les utilisateurs devraient, par conséquent, 
imprimer ce document en utilisant une imprimante couleur. 
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INTRODUCTION 

La série IEC 62680 repose sur une série de spécifications qui ont été développées à l'origine par 
l'USB Implementers Forum (USB-IF). Ces spécifications ont été soumises à l'IEC dans le cadre d'un 
accord particulier conclu entre l'IEC et l'USB-IF. 

La présente norme correspond à la publication de l'USB-IF, Spécification USB4™, Version 1.0, avec 
errata et ECN au 19 mai 2021. 

L'USB Implementers Forum, Inc. (USB-IF) est un organisme à but non lucratif fondé par le groupe de 
sociétés qui a développé la spécification du bus universel en série. L'USB-IF a été créé pour fournir 
une plateforme de soutien et de forum pour le progrès et l'adoption de la technologie du bus universel 
en série. Le forum facilite le développement de périphériques (appareils) USB compatibles et de 
haute qualité et promeut les avantages de la technologie USB et la qualité des produits qui ont été 
validés par des essais de conformité. 

TOUTES LES SPÉCIFICATIONS USB VOUS SONT FOURNIES "EN L'ÉTAT", SANS GARANTIE 
D'AUCUNE SORTE, Y COMPRIS TOUTE GARANTIE DE QUALITÉ MARCHANDE, DE NON-
VIOLATION OU D'ADÉQUATION À UN USAGE PARTICULIER. L'USB IMPLEMENTERS FORUM 
ET LES AUTEURS DE L'ENSEMBLE DES SPÉCIFICATIONS USB DÉCLINENT TOUTE 
RESPONSABILITÉ, Y COMPRIS TOUTE RESPONSABILITÉ RELATIVE À LA VIOLATION DE 
DROITS DE PROPRIÉTÉ, EN CE QUI CONCERNE L'UTILISATION OU LA MISE EN ŒUVRE DES 
INFORMATIONS CONTENUES DANS LA PRÉSENTE SPÉCIFICATION. 

LA MISE À DISPOSITION D'UNE SPÉCIFICATION USB, QUELLE QU'ELLE SOIT, N'IMPLIQUE 
L'OCTROI D'AUCUNE LICENCE, EXPRESSE OU IMPLICITE, PAR PERCLUSION OU AUTRE, 
SUR AUCUN DROIT DE PROPRIÉTÉ INTELLECTUELLE. 

La conclusion des accords des adoptants de l'USB peut toutefois permettre à une société signataire 
de participer à un accord de licence réciproque RAND-Z pour les produits conformes. Pour plus 
d'informations, se rendre sur:  

https://www.usb.org/documents 

L'IEC NE PREND PAS POSITION SUR LA QUESTION DE SAVOIR S'IL VAUT LA PEINE QUE 
VOUS CONCLUIEZ UN QUELCONQUE ACCORD USB ADOPTERS AGREEMENT OU QUE VOUS 
PARTICIPIEZ À L'USB IMPLEMENTERS FORUM. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

https://www.usb.org/documents
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Historique des versions 

 

Version Commentaires Date de publication 

1.0 Première version Août 2019 

1.0 avec errata et ECN au 
4 mai 2020 

Inclut les errata et ECN au 4 mai 2020 
dans le texte de la spécification. 

Juin 2020 

1.0 avec errata et ECN au 
15 octobre 2020 

Inclut les errata et ECN au 
15 octobre 2020 dans le texte de la 
spécification. 

Octobre 2020 

1.0 avec errata et ECN au 
19 mai 2021 

Inclut les errata et ECN au 19 mai 2021 
dans le texte de la spécification. 

Mai 2021 
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NOTE: Les Adoptants ne peuvent utiliser la présente Spécification USB que pour mettre en œuvre 
une fonctionnalité USB ou tierce comme cela est expressément décrit dans la présente Spécification; 
toutes les autres utilisations sont interdites.  

 

LICENCE LIMITÉE DE DROITS D'AUTEUR: Les Promoteurs délivrent une licence conditionnelle de 
droits d'auteur sous les droits inclus dans la présente Spécification USB afin d'utiliser et de 
reproduire la Spécification dans le seul but, et uniquement si nécessaire, d'évaluer la pertinence de 
la mise en œuvre de la Spécification avec des produits conformes à la spécification. Nonobstant ce 
qui précède, l'utilisation de la Spécification en vue de déposer ou de modifier une demande de 
brevet relative à la Spécification ou à des produits conformes USB n'est pas autorisée. Hormis cette 
licence explicite de droits d'auteur, aucun autre droit ou licence n'est accordé, ce sans limitation des 
licences de brevets. Pour obtenir d'autres licences de propriété intellectuelle ou des engagements 
concernant les droits associés à la Spécification, une partie doit exécuter l'accord des adoptants de 
l'USB. NOTE: En utilisant la Spécification, vous acceptez les termes de cette licence en votre nom et, 
si vous le faites en qualité d'employé, au nom de votre employeur. 

 

DÉNI DE RESPONSABILITÉ CONCERNANT LA PROPRIÉTE INTELLECTUELLE 

LA PRÉSENTE SPÉCIFICATION VOUS EST FOURNIE "EN L'ÉTAT", SANS GARANTIE D'AUCUNE SORTE, EN 
CE COMPRIS TOUTE GARANTIE DE QUALITÉ MARCHANDE, DE NON-VIOLATION OU D'ADAPTATION À 
UN USAGE PARTICULIER. LES AUTEURS DE LA PRÉSENTE SPÉCIFICATION DÉCLINENT TOUTE 
RESPONSABILITÉ RELATIVE À LA VIOLATION DE DROITS DE PROPRIÉTÉ, EN CE QUI CONCERNE 
L'UTILISATION OU LA MISE EN ŒUVRE DES INFORMATIONS CONTENUES DANS LA PRÉSENTE 
SPÉCIFICATION. LA DISPOSITION DE LA PRÉSENTE SPÉCIFICATION N'IMPLIQUE L'OCTROI D'AUCUNE 
LICENCE, EXPRESSE OU IMPLICITE, PAR PERCLUSION OU AUTRE, SUR AUCUN DROIT DE PROPRIÉTÉ 
INTELLECTUELLE. 

 

 

Envoyer les commentaires à techsup@usb.org. 

Pour plus d'informations, se rendre sur le site web de l'USB Implementers Forum à l'adresse 
http://www.usb.org. 

 

USB Type-C®, USB-C®, USB 2.0 Type-C™ et USB4™ sont des marques de l'Universal Serial 
Bus Implementers Forum (USB-IF). DisplayPort™ est une marque de VESA. Tous les noms de 
produits sont des marques, des marques déposées ou des marques de service de leurs 
propriétaires respectifs. 

Thunderbolt™ est une marque commerciale d'Intel Corporation. La marque ou le logo 
Thunderbolt™ ne peut être utilisé qu'avec des produits conçus selon cette spécification, qui 
ont reçu la certification appropriée et sont utilisés dans le cadre d'une licence de la marque 
Thunderbolt™ – voir usb.org/compliance pour plus d'informations. 

 

Copyright © 2021, USB Promoter Group (Apple Inc., HP Inc., Intel Corporation, Microsoft 
Corporation, Renesas Corporation, STMicroelectronics et Texas Instruments).  

mailto:techsup@usb.org
http://www.usb.org/
http://usb.org/compliance
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1 Introduction 

1.1 Domaine d'application du document 
La spécification s'adresse en premier lieu aux développeurs de périphériques et aux 
développeurs de plateformes/d'adaptateurs, mais elle fournit des informations importantes aux 
fournisseurs de systèmes d'exploitation de plateforme/BIOS/pilotes, ainsi qu'aux éditeurs de 
logiciels indépendants/fournisseurs indépendants de matériel d'adaptateurs et aux OEM de 
systèmes. La présente spécification peut être utilisée pour le développement de nouveaux 
produits et des logiciels associés. 

1.2 Conformité des produits à l'USB 
Les adoptants de la spécification USB4™ ont signé l'accord des adoptants de l'USB4, qui leur 
donne accès à une licence raisonnable et non discriminatoire (RAND) de droits fournie par les 
promoteurs et d'autres adoptants à certaines propriétés intellectuelles contenues dans les 
produits conformes à la spécification USB4. Les adoptants peuvent démontrer leur conformité 
à la spécification en participant au programme d'essai défini par l'USB Implementers Forum 
(USB-IF). Les produits déclarés conformes à la spécification se verront accorder certains droits 
pour l'utilisation des logos de l'USB-IF Forum définis dans la licence du logo. 

1.3 Organisation du document 
Les Chapitres 1 à 2 fournissent une vue d'ensemble à tous les lecteurs; les Chapitres 3 à 
13 contiennent des informations techniques précises qui définissent l'USB4. 

1.4 Objectifs de conception 
L'USB 3.1 et l'USB 3.2 ont constitué des étapes évolutives visant à augmenter la bande 
passante. L'objectif de l'USB4 reste le même, avec l'objectif supplémentaire d'aider à 
converger l'écosystème de connecteurs USB Type-C® et de réduire autant que possible la 
confusion pour l'utilisateur final. Plusieurs aspects de conception essentiels pour atteindre cet 
objectif sont répertoriés ci-dessous: 

• offrir une fonctionnalité d'affichage, de données et de charge/stockage sur un seul 
connecteur USB Type-C; 

• maintenir la compatibilité avec l'écosystème existant de produits USB et Thunderbolt™; 

• définir les capacités de port pour produire une expérience utilisateur prévisible et 
cohérente; 

• fournir davantage de flexibilité à l'hôte pour configurer la bande passante, la gestion de 
l'alimentation et d'autres paramètres liés aux performances pour les besoins du 
système. 

1.5 Documents connexes 
Spécification Universal Serial Bus 3.2, révision 1.0, 22 septembre 2017 (Spécification USB 3.2) 

Spécification des câbles et connecteurs USB Type-C®, Version 2.0 (Spécification USB Type-C) 

Papier Blanc USB 3.0 Jitter Budgeting (Publication USB Jitter) 

Spécification de l'alimentation électrique par port Universal Serial Bus 3.0, Version 2.0, 
août 2019 (Spécification USB PD) 

PCI Express® Base Specification, Révision 4, Version 1, 27 septembre 2017 
(Spécification PCIe) 

VESA DisplayPort™ Standard, Révision 1.2a, mai 2012 (Spécification DisplayPort 1.2a) 

VESA DisplayPort™ Standard, Révision 1.4a, 19 avril 2018 (Spécification DisplayPort 1.4a) 
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VESA DisplayPort™ 1.4a PHY Layer Compliance Test Specification, Révision 1.0, 
27 juillet 2018 (DisplayPort 1.4a PHY CTS) 

VESA DisplayPort™ Alt Mode on USB Type-C Standard, Révision 1.0b, 3 novembre 2017 
(Spécification DisplayPort Alt Mode) 

eXtensible Host Controller Interface for Universal Serial Bus, Révision 1.1 (Spécification xHCI) 

USB4 Connection Manager (CM) Guide, Révision 1.0, [à paraître] – (Guide du gestionnaire de 
connexions) 

USB4 Re-Timer Specification, [à paraître] – (Spécification du retemporisateur USB4) 

USB4 Device ROM (DROM) Specification, Révision 1.0, [à paraître] – (Spécification USB4 
DROM) 

USB4 Inter-Domain Specification, Révision 1.0, [à paraître] – (Spécification interdomaine 
USB4) 

HDCP on DisplayPort™ Specification, Révision 2.3, 22 janvier 2019 (Spécification HDCP) 

1.6 Conventions 
1.6.1 Ordre de priorité 
En cas de contradiction entre les textes, les figures et les tableaux, l'ordre suivant doit prévaloir: 
tableaux, puis figures, puis textes. 

Note: Le texte, les figures et les tableaux de la présente spécification contiennent toutes les 
informations nécessaires à l'établissement d'une mise en œuvre et il est nécessaire de 
les lire ensemble afin d'obtenir une compréhension complète de la technologie USB4.  

1.6.2 Mots-clés 
Les mots-clés suivants permettent de différencier les niveaux d'exigences et d'options. 

1.6.2.1 Informatif(ve) 
Le mot-clé Informatif(ve) est utilisé pour décrire les informations de la présente spécification 
qui visent à traiter et clarifier les exigences et fonctionnalités (et non à les rendre obligatoires). 

1.6.2.2 Pouvoir/Peut/Peuvent 
Les mots-clés Pouvoir/Peut/Peuvent sont utilisés pour indiquer un choix sans préférence 
implicite. 

1.6.2.3 N/A 
Le mot-clé N/A est utilisé pour indiquer qu'un champ (ou une valeur) ne s'applique pas, qu'il 
n'a pas de valeur définie et qu'il ne doit pas être vérifié ou utilisé par le destinataire. 

1.6.2.4 Normatif(ve) 
Le mot-clé Normatif(ve) est utilisé pour décrire les fonctionnalités obligatoires de la présente 
spécification. 

1.6.2.5 Facultatif(ve) 
Le mot-clé Facultatif(ve) décrit des fonctionnalités non exigées par la présente spécification. 
Toutefois, lorsqu'une fonctionnalité facultative est mise en œuvre, elle doit respecter la 
présente spécification (normative facultative). 




